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Slovo starostySlovo starostySlovo starostySlovo starosty a místostarosty a místostarosty a místostarosty a místostarosty    
 

Vážení spoluobčané,  

uplynuly tři měsíce a dostává se Vám do rukou 
další číslo zpravodaje, jako jeden z informačních 
prostředků obce Viničné Šumice. Svůj příspěvek 
tentokrát nezaměřím na jedno téma, pokusím se 
podat Vám informace o činnosti obce od začátku 
letošního roku. 

Pracovní tempo začalo hned první letošní pra-
covní den, kdy bylo veřejné projednání změny č. 
4 územního plánu obce Viničné Šumice a ještě 
týž den večer tuto změnu schválilo zastupitelstvo 
obce. Jednalo se o řadu 16 dílčích změn, které po 
dvouletém několikakolovém projednávání byly 
s definitivní platností schváleny, a 18. ledna pak 
nabyly účinnosti.  

Na jednání zastupitelstva dne 4. února bylo 
rozhodnuto pořídit územní plán nový, tak jak jste 
byli detailně informováni v minulém čísle 
zpravodaje. 

Druhý pracovní den v roce proběhlo bez kom-
plikací územní řízení na stavbu víceúčelového 
objektu (knihovna, hasičská zbrojnice a technické 
služby obce), který má být postaven za humny – u 
transformátoru. Projekční a administrativní inže-
nýrské činnosti na získání potřebných kladných 
vyjádření a povolení zajišťovala firma IMOS a.s. 
Brno. V současné době je hotová prováděcí doku-
mentace, vydáno územní rozhodnutí o umístění 
stavby, požádáno o vydání stavebního povolení. Prostředky na vypracování 
projektu ve výši 1 milion korun poskytla v roce 2007 společnost Českomoravský 
cement a.s. Firma Technoexport a.s. Praha zpracovala žádost o poskytnutí dotace 
ve výši 92,5 % uznatelných nákladů ze strukturálních fondů EU – konkrétně 
z regionálního operačního programu NUTS II Jihovýchod na výstavbu tohoto 
objektu. Regionální radou byla tato žádost zaregistrována, nyní je zkoumána její 
formální správnost a úplnost, aby bylo možno tuto žádost považovat za „akcepto-
vatelnou“. Pokud bude žádost akceptována, což se dozvíme cca v červnu, může být 
žádost předložena Regionální radě k rozhodování o přidělení či nepřidělení 
uvedené dotace. To bychom se mohli dovědět v 7. – 8. měsíci. Dle informací 
z regionální rady je převis poptávky nad možnostmi poskytnutí dotace z daného 
programu přibližně čtyřnásobný. V této chvíli musíme věřit, že žádost je sepsána 
správně a že nám dotace bude přidělena. Bez dotace tento objekt postavíme velmi 
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těžko, neboť předpokládané náklady včetně všech přeložek sítí, komunikací, 
přípojek a stavby činí 23,5 milionu +DPH. 

Od počátku volebního období se zastupitelstvo zabývá projektem revitalizace a 
rozšíření Základní a mateřské školy ve Viničných Šumicích. V základní škole chy-
bí jedna třída, tělocvična, prostory pro družinu, kabinety, sklad školních pomůcek a 
školní knihovnu, v nevyhovujícím stavu jsou sociální zařízení, šatny a elektroinsta-
lace. Je třeba zajistit dokončení výměny oken a budovu jako celek zateplit. 
Mateřská škola se potýká s nedostatkem prostoru pro otevření druhého oddělení, 
aby mohly být přijímány do školky děti ve větším počtu než nyní, neboť dětí 
přibývá a přibývá tak i těch, na které již ve školce nezbude místo. (Pro přijímání 
dětí do MŠ stanovilo zastupitelstvo jasná pravidla, jimiž se vedení Základní a 
mateřské školy řídí při přijímání nových dětí do MŠ) Rovněž bude potřebná 
rekonstrukce elektroinstalace. Ve školní kuchyni chybí nákladní výtah pro dopravu 
obědů do jídelny o poschodí výše v základní škole. (Dosud kuchařky nosí stravu ve 
varnicích po venkovním schodišti.) V průběhu r. 2007 bylo vypracováno zaměření 
stávajícího objektu, vytvořena účelová mapa přilehlého stavebního pozemku, 
vypracován inženýrsko-geologický průzkum a zpracována studie revitalizace celé-
ho objektu. Tato studie byla připomínkována na třech letošních jednáních zastu-
pitelstva, po posledním – 28.4. bylo definitivně rozhodnuto o směru, kterým se 
projekt bude ubírat. Projekt ve dvou stupních (pro územní a stavební řízení) vč. 
všech vyjádření a souhlasů příslušných orgánů a institucí zpracuje firma UNIVERS 
projekt v.o.s. do konce letošního roku. 

Dalším projektem, jímž se obec zabývá, jsou místní komunikace – v lokalitě 
„Za humny“. Zpracovatelem tohoto projektu je IMOS a.s. v současné době v úrov-
ni studie, která bude předložena k vyjádření Policii ČR, pak po odsouhlasení či 
úpravách budou vlastníci přilehlých nemovitostí svoláni a seznámeni společně 
s tímto projektem. Jedná se o vybudování místních komunikací na úrovni obytné 
zóny lokalit Za humny, Loučky a Honce, akutní je řešení tří úseků, kde již jsou 
několik roků postaveny rodinné domy, přístupné ovšem pouze z polních cest u 
nichž byly postaveny. Na základě žádosti občanů bydlících v těchto domech 
zastupitelstvo uložilo stavební komisi zpracovat návrh postupu úpravy cest „K há-
jíčku“ tak, aby tyto cesty byly do výstavby „místní komunikace“ provizorně 
zpevněny a toto zpevnění udržováno.  

Byly zahájeny projekční práce na vybudování inženýrských sítí a místní 
komunikace od sokolovny jižním směrem až ke krajské silnici směrem k areálu 
zemědělského družstva. Na tento projekt přispěl finančně částkou 50 tisíc pan 
František Julínek z Kovalovic. 

Dále byly zahájeny projekční práce na rozšíření elektrické rozvodné sítě pro 20 
RD v lokalitě Loučky/Honce. Bude se jednat o podzemní kabelový rozvod 
k několika již stojícím domkům a zasíťování prolukových stavebních pozemků 
v uvedené lokalitě. Tato akce je koordinována s projektem rozšíření veřejného 
osvětlení a budování místních komunikací (viz výše). 

V oblasti kultury byl v měsíci lednu uspořádán úspěšný obecní ples, počátkem 
února ostatkový průvod s pochováváním basy. Zástupci obcí Viničné Šumice a 
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Kovalovice popřáli učitelům a zaměstnancům školy učenlivé děti a pevné nervy při 
příležitosti dne učitelů v místní a pozořické škole. 

Kulturní výbor letos poprvé uspořádal pro naše jubilanty setkání a besedu na 
obecním úřadě. Tato změna systému blahopřání jubilantům se ujala a bude se 
v tomto duchu pokračovat – 2x ročně – na jaře a na podzim. 

Loni uspořádanou obecní zabijačku se letos podařilo úspěšně zopakovat, a až 
pomine únava všech obětavých aktérů, kteří jejímu uspořádání obětovali téměř 
týden své dovolené, věřím, že i příští rok obdobnou akci uspořádají. Patří jim 
veliký dík.  

Následující den po zabijačce, konala se kulturní akce zcela jiného charakteru. 
Byla to vernisáž výstavy obrazů Pavly Prosecké z Prace. Tato výstava je stále nain-
stalovaná a zůstane do poloviny června, můžete ji kdykoliv v úřední hodiny 
shlédnout, nebo po telefonické dohodě i v jinou dobu – v zasedací síni našeho OÚ. 

Dne 25. dubna bylo u památníku válek vzpomenuto 63. výročí osvobození 
naší obce Rudou armádou od německé okupace. 

Co se týká prodloužení vodovodu na Hradské - jeden z uchazečů o zakázku 
prohlédl projekt a terén a předložil návrh na cenu díla ve dvou variantách (skála/ 
hlína). Částka činí hodně přes milion korun, je to dáno nutností umístit zde zesilo-
vací stanici tlaku vody a skalnatým terénem. V letošním roce na tuto akci prostřed-
ky nevystačí. Také bude nutno požádat znovu o vydání stavebního povolení, neboť 
původní akce je ukončena a zkolaudována. Škoda, že v době, kdy se v obci budo-
val vodovod, tehdejší majitelé nemovitostí v horní části ulice Hradská odmítli 
natažení vodovodu až na konec ulice. Tato záležitost mohla být již vyřešena. 

Vážení spoluobčané. Všichni víme, co všechno je v obci potřeba budovat, 
opravovat a dohánět. Také víme, že na vše jsou potřeba peníze, a ty které máme 
v rozpočtu, nemohou zdaleka všechny projekty pokrýt. Pokud se nám nepodaří 
z obecního rozpočtu zaplatit alespoň vypracování projektových dokumentací, což 
je podmínka nutná pro žádosti o dotace, a o vydání stavebních povolení, bude 
obnova obce probíhat velmi pomalu. Věřme však, že na základě kvalitních projek-
tů a žádostí o dotace se nám podaří ještě za našeho života naši obec zvelebit a plno-
hodnotně oživit. K tomu nám pomáhej Bůh. 

      Petr Kříž, starosta 
 
Vážení občané, 
 

Jak jste byli informování v minulém čísle Zpravodaje, přistoupilo zastupitelstvo 
obce k přípravě zpracování nového územního plánu celého katastrálního území 
obce Viničné Šumice. 

Od zveřejnění informace byla na obecním úřadě podána řada podnětných návr-
hů od občanů i podnikatelských subjektů. 

Zastupitelstvo obce se obrací na všechny ostatní občany a právnické osoby, aby 
se připojili k aktivní přípravě nového územního plánu. Očekáváme připomínky jak 
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soukromých a podnikatelských zájmů, tak i problémů týkající se nás všech společ-
ně, celé obce a jejího života, doplnění infrastruktury, občanské vybavenosti apod. 

Svoje připomínky a náměty předávejte písemně osobně, nebo elektronicky na 
obecní úřad. O průběhu stavu připomínek vás budeme pravidelně informovat. Ke 
konci roku shrneme připomínky a náměty do uceleného elaborátu a připravíme 
jejich veřejné projednání, které bude podkladem pro vypracování záměru územ-
ního plánu. Pokud byste měli nějaké dotazy k této problematice, obraťte se na 
pracovníky obecního úřadu, nebo na mě. 

Věřím pevně, že každý občan naší obce vezme přípravu územního plánu za 
svou a bude se na ní aktivně podílet. Děkuji vám za spolupráci. 
 

                                                                      Ing. Vladimír Koláček, místostarosta 
 

 
Hospodaření s odpady 
 

Svozová firma AVE CZ odpadové hospodářství a.s. se omlouvá za opožděný 
svoz komunálního odpadu a za komplikace, které občanům vznikly v 17. týdnu, 
kdy v některých částech obce byly popelnice vyprázdněny místo pondělka až ve 
čtvrtek. Zpoždění bylo způsobeno poruchou svozového vozidla a časovou 
náročností opravy. 

Se svozovou firmou bylo dohodnuto umístění dalších dvou kontejnerů na PET 
lahve od 2. pololetí. Jeden bude umístěn u sauny, druhý na Vitovské ulici u studny 
naproti č. 138 

Firma Asekol, zabývající se zpětným odběrem a recyklací elektroodpadu 
nabídla obci možnost umístění sběrného boxu (E - boxu) do něhož občané mohou 
odkládat svoje vyřazené drobné elektrické předměty jako např. baterie, hračky, 
kalkulačky, telefony, volkmeny, drobné doplňky výpočetní techniky a podobně. 
Umístěn bude na chodbě obecního úřadu v měsíci červnu, o zahájení provozu 
budete informováni.  

Svoz velkoobjemného a nebezpečného odpadu bude v obci proveden 18. červ-
na od 8 do 16 hodin na obvyklém místě – za humny nad obecním úřadem u trans-
formátoru. Do tohoto odpadu lze odevzdat koberce, linolea, matrace, pneumatiky, 
barvy, ředidla, léky a vyřazené elektrické spotřebiče. Nelze uložit stavební suti, a 
odpad pocházející z komerční a podnikatelské činnosti. Odvoz stavební suti a její 
uložení na skládce si každý musí zajistit u oprávněné osoby, provozující nákladní 
autodopravu.  

Opět chci prostřednictvím zpravodaje upozornit, že v obci nemáme žádnou 
skládku, na niž by bylo možno ukládat odpad či stavební suť, takže jakékoliv 
vysypání odpadu na volné prostranství je založení černé skládky. Je to protizá-
konné  s vysokými postihy pro pachatele, a dále - což nemusím více rozebírat - to 
hyzdí území a poškozuje životní prostředí. Dbejme tedy o vzhled a pořádek v obci 
a okolí – je to naše vizitka. 

        Petr Kříž 
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Informace z jednání  zastupitelstva obce - výpis  
 

dne 17.3.2008 - č.3/2008  
  
Zastupitelstvo obce schválilo: 
- Rozpočet obce V.Š. na rok 2008 
- Bezúplatný převod pozemků parcel č. 66, 1632, 1975, 1676/1, 1676/2 a 1971 

z vlastnictví státu do vlastnictví obce 
- Zveřejnění záměru prodeje části obecních pozemků č.193 a 194 o výměře cca 

90 m2 

- Koncepci výkupu pozemků pod silnicí Vítovská spočívající v rozdělení částky 
pro výkupy schválené rozpočtem obce na příslušný rok za cenu stanovenou 
znaleckým posudkem na pozemek pro místní komunikaci podle pořadí zájem-
ců. Obec nebude vykupovat podíly 

- Zadání změny č. 5 územního plánu sídelního útvaru Obce Viničné Šumice 
 

Zastupitelstvo obce neschválilo: 
- Jednání ve věci návrhu p. Ryšky o připojení více RD na 1 kanalizační přípojku 

na dnešním zasedání dne 17.3.2008 
 
Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí: 
- Zprávy z veřejnoprávních kontrol v ZŠ a MŠ V.Š., TJ Sokol, SDH a Svazu 

zahrádkářů 
-    Zásady a program setkávání jubilantů 
- Žádost o řešení situace v lokalitě „Za humny“ 
 
Zastupitelstvo obce uložilo: 
-  Stavební komisi projednat s majiteli dotčených nemovitostí projekt  výstavby 

místních komunikací zpracovaný firmou IMOS Brno. O průběhu a výsledku 
jednání učinit zápisy a informovat Radu ZO V.Š. a ZO V.Š. a navrhnout další 
postup přípravy projektu 

-   Výboru pro pořádek a dopravu prověřit a navrhnout možnosti řešení dopravní-
ho omezení na cestách „K hájíčku“. Termín předložení do příštího zasedání  ZO 

- Výboru pro pořádek a dopravu a stavební komisi prověřit možnost dočasné 
úpravy povrchu cesty „K hájíčku“ 

 
 
dne 28.4.2008 -  č.4/2008  
 
Zastupitelstvo obce schválilo: 
- Úpravu směrnice č. 3 pro evidenci majetku obce 
- Navýšení příspěvku neinvestičních výdajů v Mateřské škole V.Š. na každo-

denní, celodenní docházku Kč 200,- měsíčně a na každodenní, 4hodinovou 
docházku Kč 150,- měsíčně 

- Přijetí dalších zaměstnanců vedených na úřadu práce Pro výkon veřejně 
prospěšných prací v obci VŠ 
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- Mandátní smlouvu mezi „Svazkem obcí pro vodovody a kanalizace – Šlapa-
nicko“ a obcí Vin. Šumice o uzavírání smluv obcí V.Š. jménem Svazku obcí 
pro vodovody a kanalizace - Šlapanicko o spolufinancování kanalizačních pří-
pojek s vlastníky nemovitostí  /Smlouva bude na  částku 3000,- Kč/ 

- Zveřejnění záměru prodeje části obecního pozemku p.č. 1621 v rozsahu cca 103 
m2  , který bude upřesněn geometrickým plánem 

- Pořízení Tatry 815 8x8 VVN převodem od Armády ČR 
 

Zastupitelstvo obce neschválilo: 
-  Podílení se obce VŠ na projektu výstavby psího útulku ve městě Šlapanice 
- Dopravní omezení na cestách „ K hájíčku“ 
- Starostovi zajistit prostřednictvím p. Ryšky od autorizovaného architekta alter-

nativní studii revitalizace ZŠ a MŠ ve Vin. Šumicích v rámci předložených zá-
kladních ukazatelů této alternativní studie na zasedání ZO V.Š. dne 28.4.2008 
 

Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí: 
-  Zprávu Výboru pro pořádek a dopravu ohledně dopravního omezení „K 

hájíčku“ 
- Zprávu stavební komise o provizorní úpravě cesty podél „ Hájíčku“ 
- Řešení revitalizace ZŠ a MŠ ve Vin. Šumicích, jenž je odlišná od studie firmy 

UNIVERS 
- Návrh zbudování chodníků na ulici Vitovské 

 

Zastupitelstvo obce uložilo: 
- Stavební komisi zpracovat návrh postupu úpravy cest „ K hájíčku“ tak, aby tyto 

cesty byly do výstavby „místní komunikace“  provizorně zpevněny a toto zpev-
nění udržováno 

- Starostovi  projednat s Armádou ČR bezplatný převod  Tatry 815 8x8 VVN do 
majetku obce 

- Starostovi zajistit projednání dílčích připomínek k projektu firmy UNIVERS 
- Stavební komisi prověřit zpracovaný geometrický plán na zábor pozemků na 

Vitovské ulici s ohledem na předpokládaný vývoj této lokality. Zpráva bude 
podána do příštího zasedání ZO 

      Pavel Vrba 
 

Další informace 
 

přílohoupřílohoupřílohoupřílohou zpravodaje je : zpravodaje je : zpravodaje je : zpravodaje je :    
 

- příručka „Česká republika vstupuje do Schengenu“              
- letáček od VaK Pozořice - informace občanům o kanalizaci 
- letáček od JMK – Co dělat při mimořádné události                
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Informace o době platnosti občanských průkazůInformace o době platnosti občanských průkazůInformace o době platnosti občanských průkazůInformace o době platnosti občanských průkazů    
 
     Zákon č. 328/1999 Sb., o občanských průkazech v platném znění, v § 24 odst. 2 
uvádí termín 31. 12. 2008, do kterého musí být vyměněny občanské průkazy bez 
strojově čitelných údajů vydané do 31. 12. 2003.  
 
    Toto se však po provedené novele zákona o OP zákonem č. 395/2005 Sb., 
netýká občanských průkazů vydaných osobám narozeným před 1. 1. 1936, 
pokud není doba platnosti občanského průkazu omezena konkrétním datem 
(čili doba platnosti bez omezení). 
 

  Lhůty k výměně občanských průkazů: 

Státní občané České republiky jsou povinni provést výměnu občanských 
průkazů bez strojově čitelných údajů vydaných do 31.12.2003  nejpozději do 31. 
prosince 2008; žádost o vydání občanského průkazu občan předloží nejpozději 
do 30. listopadu 2008. 

Občan předloží dosavadní občanský průkaz a aktuální fotografii. Pokud došlo 
ke změně oproti údajům uvedeným v dosavadnímu občanského průkazu,  je nutné 
tuto změnu doložit. 
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Výzva pro občanyVýzva pro občanyVýzva pro občanyVýzva pro občany    

Rada obce vyzývá občany, aby zejména o nedělích nepoužívali 
hlučné stroje a zařízení 
 

Sborník o Františku NeužiloviSborník o Františku NeužiloviSborník o Františku NeužiloviSborník o Františku Neužilovi    
Dne 28. dubna 2008 proběhl v obřadní síni úřadu městyse Pozořice 

slavnostní "křest" Sborníku Františka Neužila s 
názvem „Krajina mého srdce - sborník k 100. 
výročí narození FN“. Při této události bylo 
poděkování a předání prvních výtisků všem, kteří se 
na vydání podíleli či se jejich tvorba stala součástí 
této tiskoviny. 

Vydání sborníku uzavírá oslavy 100. výročí narození 
spisovatele a obsahuje jak odborná pojednání o jeho životě 
a díle a o jeho předcích, tak i vzpomínky na něj a literární a 
výtvarné práce žáků základních škol a základní umělecké 

školy, které se vztahují k jeho dílu. 

Pro případné zájemce je k dispozici na obecním úřadě Vini čné 
Šumice za jednotnou cenu 50,- Kč. 
 
 
 
Velikonoční hrkání 
 

Velikonoce tentokrát přišly brzy, počasí bylo chladné, deštivé, zkrátka 
nevlídné. Přesto to však neodradilo stálou skupinu těch, kteří hrkáním po vesnici 
nahradili zvonění zvonu v kapličce.  

V naší obci se hrkalo už po čtvrté. Počáteční nadšení chvilku vystřídalo 
zklamání z toho, že nikdo další neměl zájem se přidat. Ale po prvním zvuku hrkače 
ve věži kapličky byl smutek pryč a s elánem a deštěm v zádech se vyrazilo hrkat  - 
od křížku ke křížku a zpátky ke kapličce. Rachot to byl velký, ale mohl být ještě o 
něco větší, kdyby…  

Všem, kteří v tomto nevlídném počasí obohatili velikonoční dobu, děkujeme. 
A doufejme, že příští rok se přidají další a průvod hrkačů se o pár metrů 

prodlouží. 
       J. Drápalová 
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Něco o kanalizaci 
 

Vyčerpávající informace jste obdrželi v posledním zpravodaji, nyní pro naši 
obec žádné nové zprávy nejsou. Dle harmonogramu by do naší obce měly stavební 
firmy vstoupit v měsíci září. Je však možné, že harmonogram ještě bude upraven. 
Slibované projekty kanalizačních přípojek a stavební povolení na ně by měly být 
stavebním úřadem vydány do konce června – zde je určitý posun oproti původnímu 
předpokladu. Současně s tím budou sepisovány smlouvy o financování kanalizační 
přípojky, kde bude uvedeno, kdo se bude jak na které části přípojky finančně a sta-
vebně podílet. Vlastník připojované nemovitosti na své náklady zajistí realizaci 
stavby od nemovitosti (domu) k revizní šachtě, Svazek zajistí realizaci odbočky od 
hlavního řadu až po revizní šachtu včetně, majitel nemovitosti se však na tomto bu-
de podílet částkou 3000,- Kč. Skutečné náklady obce na tuto část přípojky jsou cca 
pětinásobné, poplatek 3000,- Kč byl navržen po několikerých jednáních představi-
telů obcí jako rozumě únosný a přijatelný pro zúčastněné strany. Tento poplatek 
tedy bude vybírán při předávání stavebních povolení a projektové dokumentace 
v kanceláři obecního úřadu ve dnech, které budou včas a řádně zveřejněny. K to-
muto zpravodaji  dostáváte informativní dokument vydaný budoucím provozovate-
lem kanalizace (Vodárenskou a.s.) abyste byli seznámeni jak správně postupovat 
při stavbě přípojky, jaké kontroly je kdy nutno provést, aby vše proběhlo hladce 
bez zbytečných nedorozumění a komplikací. Pokud již nyní máte nějaké poznatky, 
o nichž se domníváte, že by měly být známy prováděcí firmě, sdělte je prosím na 
obecním úřadě, budou předány dále vedení Svazku. Při této příležitosti Vás rád 
upozorňuji, že byl spuštěn web Svazku. Adresa je www.svazekslapanicko.cz. 

Ing. Staňková – tajemnice Svazku upozorňuje, že pokud někdo z Vás má nějaké 
téma, které by se mělo na stránkách objevit, sdělte jí tuto skutečnost. V případě 
poskytnutí jakékoliv informace o stavbě jakémukoliv médiu, je nutné informovat o 
této skutečnosti paní tajemnici, správce stavby nebo Ing. Skoumala. Veškeré 
poskytnuté informace je nutné podrobit korektuře ze strany  Svazku nebo správce 
stavby, aby nedocházelo k mylným nebo zavádějícím informacím. V těchto 
záležitostech informujte prosím na adrese:  ing. Markéta Staňková, tajemník 
Svazku  Tel: 774724714,  544423390, Fax: 544228368 
 E-mail: svazek@slapanice.cz,  stankova@slapanice.cz 

        Petr Kříž 
 
___________________________________________________________ 

Farní charita Pozořice  

děkuje všem, kdo jste přispěli do charitní sbírky dne 23.4.2008. Odvezly se 
dvě nákladní auta věcí, na dopravu se vybralo 6 130 Kč, na adopci na dálku 
10 750 Kč.  
 

Všem dárcům ještě jednou děkujeme. 
pracovníci Farní charity  
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Tiskové zpravodajství Policie ČR pro Vini čné Šumice 
 
Podvodník okradl stařenku 
Na začátku února k večeru zazvonil ve Viničných Šumicích na zvonek domu ženy, 
která má přes osmdesát let, neznámý muž. Domácí paní se představil jako 
pracovník elektrárenské společnosti s tím, že jde pro nedoplatek dvě stě patnácti 
korun. Žena muže pustila do domu, i když jí bylo divné, že by měla platit 
nedoplatek, když tak s elektřinou šetřila. Z ložnice donesla igelitový sáček, v němž 
měla schovány peníze. Požadovanou částku dala muži, který s ní zapředl hovor a 
nabádal ji k tomu, aby šla zkontrolovat světlo na dvůr. Když se žena ze dvora 
vrátila, muž se rozloučil a z domu odešel. V tom momentu si žena uvědomila, že 
v pokoji nechala bez dozoru sáček s penězi – když přišla do místnosti, sáček tam 
nebyl. Uvědomila si, že do domu pustila podvodníka a zloděje v jednom – ten jí 
ukradl něco přes deset tisíc korun.  
Vzhledem k tomu, že se případy okradených a podvedených seniorů stále opakují, 
je potřeba stále opakovat minimálně jedno preventivní pravidlo: Nevpouštět ne-
známé lidi do svých domovů i prostorů přiléhajících k domu!!! Platí to především 
pro straší lidi, pro které je velmi těžké uhlídat všechny a vše, co začnou cizí lidé 
v jejich domově dělat. Děti a vnuci dnešních seniorů by s nimi o takovýchto 
nebezpečích měli mluvit, aby je připravili na situaci, kdy u dveří zazvoní neznámý 
člověk s nekalými úmysly.  
 
Z auta ukradli navigaci 
O navigaci GPS přišel v noci na 11. dubna pětapadesátiletý muž. Svou Škodu 
Octavii zaparkoval před domem ve Vin. Šumicích v osm hodin večer. Když v osm 
hodin ráno chtěl autem odjet, uviděl, že zloděj rozbil zámek dveří a z auta mu 
ukradl GPS navigaci. Zloděj způsobil celkovou škodu přes dvacet šest tisíc korun.  
 
Shořely dvě stavební buňky 
Dvě stavební buňky lehly popelem a zřejmě ne jen tak náhodou. Na konci ledna 
zjistil šedesátiletý muž z Brna, že na pozemku u rybníka mu shořela stavební 
buňka, kterou používal k uskladnění nářadí a materiálu. Celková škoda se tehdy 
vyšplhala k pětapadesáti tisícům korun. Asi za tři týdny volali v noci tomuto muži 
znovu hasiči – popelem lehla jeho další stavební buňka na stejném místě. Tuto 
buňku už neměl na nářadí,ale měl ji přestavěnou na obývání. Odhadnutá škoda 
dosáhla osmdesáti tisíc korun.  
 
Řídil přes zákaz 
Policisté obvinili jednapadesátiletého muže ze Sivic z trestných činů řízení bez ři-
dičského oprávnění a maření výkonu úředního rozhodnutí. Šetřením policisté zjisti-
li, že minimálně na začátku letošního roku řídil obviněný muž své auto z Pozořic 
do Vin. Šumic, i přesto, že má soudem vysloven zákaz řízení a vůbec nevlastní 
řidičské oprávnění. Ze zákona mu hrozí trest vězení až na jeden rok.  

nprap. Mgr. Aleš Mergental 
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Slovo na úvodSlovo na úvodSlovo na úvodSlovo na úvod    
Vážení spoluobčané, 
na těchto stránkách vás budeme pravidelně 
informovat o činnosti našeho Mysliveckého sdružení 
Viničné Šumice – Kovalovice. 

Jsme velice rádi, že jsme jako myslivecké sdružení 
dostali možnost pravidelně psát o naší práci a dalších 
aktivitách, které se odehrávají v průběhu celého roku 
v naší obci a jejím okolí. 

Všichni lidé jsme pouze nepatrnou součástí přírody 
a proto bychom k ní měli takto přistupovat, s úctou a 
pokorou. Bohužel některé zásahy nás lidí jsou velmi 
drastické a způsobují velké, často nenapravitelné 

škody – skládky, kácení remízků, znečišťování vod. 
Toto všechno velmi nepříznivě ovlivňuje stavy volně žijící zvěře – zajíců, bažan-

tů, koroptví, … 
Myslivec je v našem pojetí především ekolog, dále potom chovatel a v poslední 

řadě lovec. 

Jako myslivecké sdružení se snažíme o to, abychom vytvářeli zvěři co nejlepší 
podmínky pro  rozmnožování a život. 

Na těchto stránkách vás budeme nejen informovat o našich činnostech a akcích 
ale přineseme vám i zajímavé a poučné články. Dětem i dospělým dáme možnost 
vyhrát nejrůznější nádherné ceny. 

Budeme také velmi rádi, když se k nám připojíte, ať už se stanete aktivními čle-
ny našeho sdružení, nebo nám jakýmkoliv jiným způsobem pomůžete zlepšovat 
životní podmínky zvěře. 

Za Myslivecké sdružení Viničné Šumice – Kovalovice 
ing. Tomáš Dudek, MBA 

 
 

Zamyšlení mysliveckého hospodářeZamyšlení mysliveckého hospodářeZamyšlení mysliveckého hospodářeZamyšlení mysliveckého hospodáře    
 

Vážení spoluobčané, 
dovoluji si touto cestou Vás oslovit a sdělit několik informací a postřehů o dění v 
přírodě kolem naší vesnice a potažmo o činnosti místního MS, jehož největší 
aktivita je zaměřena na zachování a zvýšení stavů, dříve tak hojné drobné zvěře. 

Určitě si mnozí, a především generace občanů starších 40 let, všímáte, jak se 
postupně a „nenávratně“ čím dál více občanů odcizuje od dění v přírodě. Doba, 
kdy z každého domu denně chodili lidé obdělávat svá jednotlivá políčka, je dávno 
pryč a těch posledních, kteří svá nějaká políčka ještě obdělává, je poskrovnu. S tím 
dále souvisí - tak jak také bylo na vesnici vždy samozřejmostí - postupný konec 



____________________ZPRAVODAJ obce Viničné Šumice_________________________ 

 12

chovu jednotlivých druhů domácích zvířat. Skončil chov skotu, postupně zaniká 
chov prasat, králíků a domácí drůbeže. Skončila, řekl bych, tzv. citová vazba k 
těmto domácím tvorům a o to více ke tvorům ve volné přírodě. Člověk chodí do 
přírody pouze občas, tzv. rekreačně a za tento skrovný čas těžko může posoudit 
kolik a jakých druhů se v přírodě vyskytuje, kolik druhů již ubylo a nebo které jsou 
na pokraji vyhynutí. Málo kdo, ze střední generace a mladší ví, jak vypadá 
koroptev, křepelka, králík divoký a  další druhy. O jejích biologických potřebách 
pro přežití neví už vůbec nic. Uvedu několik příkladů: nejmarkantnější úbytek 
nastal u koroptve polní, které se před válkou lovilo v rámci republiky 2 miliony ks 
a její stav se odhadoval na 5 miliónů ks. Kolem naší vesnice se v současné době 
vyskytuje ve stavu do 10 ks. Bažantů a zajíců bylo nejvíce v 70. letech min. století 
a jejich odlov v rámci republiky se pohyboval kolem 1 miliónu ks. V současné 
době se této zvěře loví kolem 50–100 tisíc ks zajíců a 300 tisíc ks bažantů (většina 
z umělého odchovu). Tento úbytek zvěře způsobil člověk svou hospodářskou 
činností zaměřenou pouze jedním směrem, tj. na co největší výnosy za co nejnižší 
náklady. Tomuto cíli se vše podřídilo a bohužel v současné době se podřizuje ještě 
více. Po roce 1989 došlo k rozdělení velkých ZD na menší celky a zdálo se, že se 
přístup v hospodaření na polích změní a bude brán zřetel i na ostatní složky naší 
přírody. Toto, bohužel trvalo jen velmi krátce, opět došlo ke sloučení menších 
hospodařících subjektů do jednoho velkého podniku. To má za následek speciali-
zaci v pěstování jen plodin, které se dají dobře zpeněžit. Na ostatní rostlinné a 
živočišné složky nebere takové hospodaření žádné ohledy (další zcelování pozem-
ků, ničení ostatní veškeré zeleně kolem lánů a cest, a další).  

Z výše uvedených důvodů je proto prioritou členů místního mysliveckého 
sdružení, jak je uvedeno v úvodu, činění opatření pro zachování a zvýšení stavů 
zajíců a bažantů a znovuobnovení populace koroptve polní a divokého králíka, aby 
i další generace občanů mohly naslouchat jarnímu čiříkání koroptví, obdivovat 
krásu bažantích kohoutů a pozorovat souboje zajíců při honcování. V současné 
době je provozování myslivosti hlavně o celoroční práci v rámci daných možností 
na vytváření podmínek pro přežívání drobné zvěře. Aby jakýkoliv druh zvěře mohl 
přežívat a rozvíjet se, musí k tomu mít vytvořeny podmínky, kde bude mít klid, 
kde se bude cítit bezpečně, kde se bude moci rozmnožovat a bude mít dostatek 
vhodné  potravy. V současných velkých holých lánech má tato drobná zvěř velmi 
malé vyhlídky na přežití, protože predační tlak je na tuto drobnou zvěř neúměrně 
vysoký. Proto, jak jste si určitě všimli, kteří chodíte do přírody, vytváří členové 
MS v rámci možností tzv. pokládky z odrostlých a starých keřů určitých druhů, což 
má dva důvody. Jeden důvod je ten, že v těchto pokládkách může narozená zvěř 
relativně přežít nejkritičtější období svého života (než je schopná pohybu a úniku 
před případným nebezpečím). Druhý důvod je ten, že zmlazováním těchto keřů se 
zvyšuje úživnost honitby, protože narostlé mladé a nezdřevnatělé výhony těchto 
keřů slouží jako celoroční potrava pro srnčí zvěř, zajíce i bažanty. Protože jednou 
ze základních podmínek pro přežívání všech organismů je dostatek zdravé vody, 
vidíme jako další prioritu potřebnou pro všechny druhy zvěře vytvořit ve spolu-
práci s obcí na vhodných místech mokřady pro celoroční zásobu vody, které je v 
naší oblasti velký nedostatek. Ale o tomto a další činnosti MS někdy příště. 
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Závěrem tohoto úvodního příspěvku bych rád uvedl, že zachování všech druhů 
živočichů v naší přírodě pro další generace by mělo být věcí všech spoluobčanů, a 
že bez jejich podpory, určité ohleduplnosti a tolerance sami myslivci mnoho 
nezmůžou. Proto motto "Co stvořil Bůh to cti a opatruj, to myslivče buď hlavní 
zákon Tvůj", by mělo platit pro všechny, kteří se pohybují a vykonávají další různé 
činnosti v přírodě. 

Luděk Šmerda, hospodář MS 
 
 
MINISERIÁL O ZV ĚŘI 
V každém vydání vám přineseme něco poučného, tentokrát o zajících.  
 

 
Zajíc se velice dobře přizpůsobil životu v polích. 
Vyskytuje se jak v zemědělské krajině, tak - poněkud řidčeji - v lesnatých 

oblastech. 
Nehrabe si nory, ale dělá prohloubeniny v trávě nebo pod křovím. Odchází z ní 

při stmívání a vrací se s úsvitem. 
Obrovské ušní boltce mu umožňují velmi dobře slyšet. Zadní nohy má mnohem 

silnější a delší než přední. Je to tedy velmi dobrý skokan. 
Zajíc je výlučný vegetarián, kromě zelené potravy okusuje i kůru stromů a keřů. 
Páření, tzv. honcování, probíhá od února do září, zaječka je březí 6 týdnů a pak 

vrhá 2 až 5 mláďat. Vrhy bývají 3 až 4 do roka. 
Před nebezpečím ho ochraňují především jeho dobře vyvinuté smysly, dokonalé 

ochranné zbarvení a rychlý běh. Při unikání do bezpečí často kličkuje a odskakuje 
ze svého směru. 

Aby při opouštění a návratu do svého "pelechu" zamaskoval svou stopu, mění 
náhle směr v pravém úhlu a dělá dlouhé skoky různými směry až do čtyř metrů. 

Zajíc má v přírodě řadu nepřátel, kterým se může bránit pouze útěkem. Dokáže 
utíkat až sedmdesátikilometrovou rychlostí. Nejlépe se mu běží do kopce, protože 
má zadní běhy delší než přední. Loví ho hlavně jestřáb, výr a orlové. Napadne-li ho 
dravec v otevřeném terénu, odkud nemůže utéct do křovin nebo lesa, je jeho osud 
zpečetěn. 

Proti jejich útokům ze vzduchu je zajíc naprosto bezbranný a nedokáže jim 
uniknout ani na delší vzdálenost. Liškám a psům se pokouší uniknout rychlým 

během a neustálým kličkováním a prudkými odskoky. 
 

Stopa zajíce 
 
 
Zdroj: http://zstrebivlice.blog.cz 

http://www.priroda.cz 
http://www.hununpa.cz 
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Nakreslete a vyhrajte – soutěž pro naše děti 
 

Nakreslete obrázek s tématikou  
„Co dělá zvěř na jaře?“  

a vyhrajte nádhernou knížku 
z vydavatelství Zoner Press  
„Naučte se kreslit zvířata“. 

Svoji kresbu odevzdejte v  ZŠ Viničné Šu-
mice  p.uč. E. Jaškové, v ZŠ Pozořice p. uč. J. 
Budíkové nebo paní učitelce v Mateřské škole 
ve Viničných Šumicích či Koválovicích 
nejpozději do 13.6.2008. Nezapomeňte se 
podepsat a napsat svou adresu. 

Malíři pěti nejkrásnějších obrázků dosta-
nou od Mysliveckého sdružení krásnou 
obrázkovou knihu s věnováním. 

Každý malíř dostane dárek. 

Soutěž bude rozdělena na 3 kategorie – 
mateřská škola, nižší a vyšší stupeň základní školy. 

 

 
 

Vaše fotka za 2.499 nebo za 599 Kč 
 

Vyfoťte naši zvěř (zajíce, srny, bažanty) 
a vyhrajte cenu v hodnotě 2.499 nebo 599 Kč. 

Autor nejzajímavější fotografie naší zvěře   

získá software Zoner PhotoStudio 10 Profes-
sional (software pro zpracování digitální fotografie) 

Dalších 5 autorů zajímavých fotek získá software 
pro zpracování digitální fotografie Zoner 

PhotoStudio 10 Xpress. 
 

Vaše fotografie s názvem nám pošlete 
nejpozději do 15. září 2008 emailem na adresu 

  tomas.dudek@gmail.com 
Uveďte své jméno, adresu, telefon a lokalitu kde jste fotku pořídili. 
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CO JSME DĚLALI A PRO Č? 
 

Krmení zvěře 
Základní povinností myslivce v zimním 
období je zajistit zvěři potravu a umožnit 
jí tak přežít těžké zimní období. Za 
nejlepší krmivo pro srnčí zvěř považu-
jeme zrno ovsa (obsahuje více vlákniny), 
kvalitní čerstvou kukuřičnou siláž, 
kvalitní čerstvou senáž a kvalitní luční či 
vojtěškové seno. 
Pro zajíce jsme zase zajistili množství 
cukrové řepy, která byla různě poházena 
na poli. 
Bažantům jsme doplňovali do zásypů 
obilí, spolu se zadinou. 
V okolí naší obce je množství krmelců 
různých velikostí, které jsou určeny pro 
různou zvěř a rozmístěny podle  toho, jak 
se ta která zvěř vyskytuje. 
 

Léčení proti střečkovitosti 
V lednu jsme provedli léčení spárkaté 
(srnčí) zvěře proti střečkovitosti. One-
mocnění je způsobeno parazity, kteří 
obtěžují srnčí zvěř. Toto léčení proběhlo 
tak, že jsme do krmelců společně s krmi-
vem přidali i léčivý prášek. Všechno 
krmivo s medikamenty bylo zkrmeno a 
tak můžeme říci, že léčení zvěře proběhlo 
úspěšně. 

 

Sčítání zvěře 
Podle zákona o myslivosti jsme jako 
uživatelé honiteb povinni provést 
každoročně, v termínu stanoveném 
orgánem státní správy myslivosti 
krajského úřadu, sčítání zvěře v ho-
nitbě. Letošní sčítání zvěře proběhlo 
8.3.2008 a stavy jsou následující: 

Srnčí - 73 ks 
Zajíc - 245 ks 
Bažant kohout - 47 ks 
Bažant slepice - 133 ks 
Koroptev - 2 ks 
Králík divoký - 8 ks 

 

Pokládky z odrostlých dřevin 
Abychom vytvořili drobné zvěři – 
zajíci, bažanti – přirozený úkryt před 
predátory (lišky, dravci, jezevec) pro-
vedli jsem na mnoha místech v honit-
bě tzv. pokládky. Staré a odrostlé 
keře a stromy jsme prořezali a větve 
položili podél cest a okrajů polí. 
Ořezáním keřů a stromů také dojde 
k vyrašení mladých výhonků, které 
jsou skvělou potravou pro drobnou i 
spárkatou zvěř. 

___________________________________________________________________________________ 

CO CHYSTÁME? 
 

Opravy krmelců a násypek 
Po zimě a větrných poryvech došlo 
k poškození řady krmelců, násypek a 
krmítek. Už v této době budeme všech-
ny poškozené krmelce a další krmící 
zařízení pro zvěř opravovat. 
 

Umělý odchov bažantů 
Vzhledem k tomu, že podmínky pro 
přirozený chov bažantů nejsou v okolí 
naší obce ideální, myslivecké sdružení 

každý rok odchovává a vypouští v prů-
běhu června do přírody více než 150 
kohoutů i slepic. 
 

Dětský den 
Jako každý rok i letos uspořádá Mysli-
vecké sdružení pro děti Dětský den. 
Přesný termín a místo konání Dětského 
dne vám včas oznámíme. I letos jsme 
pro vaše děti přichystali příjemné 
překvapení. 
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Zvěř na jaře 
Zajíc polní – od konce února až do srpna probíhá období zaječích námluv.  

Můžete pozorovat tzv. honcování zajíců. V tomto období může samice porodit až 
čtyřikrát po dvou až 4 mláďatech. Březost u zaječky trvá 42 až 44 dní. 

Bažant obecný – samička bažanta obecného snáší ve druhé polovině dubna ne-
bo během května obvykle 8 až 16 vajec. Hnízdo je na zemi. Slepice bažanta vejce 
zahřívá a sama pečuje o mláďata, která opouštějí hnízdo. 

Králík divoký - honcování králíků trvá od února až března do října a králice je 
březí asi 30 dní. Samice je schopna u nás až pětkrát do roka vrhnout 4- 8 králíčat. 
 

!!! Nerušte zvěř, která se snaží vyvést svá mláďata. Děkujeme. !!! 
 
 
Pomozte i vy. 
    Budeme velice rádi, když se každý z vás zapojí do pozorování naší přírody a 
pokud uvidíte např. sraženou nebo uhynulou zvěř nebo zjistíte něco nevhodného, 
kontaktujte některého našeho člena výboru. Velice děkujeme a těšíme se na 
spolupráci. 
 

Kontakty: 
myslivecký hospodář  – Luděk Šmerda, Kovalovice, tel.: 728 423 171 
myslivecká stráž  – Martin Kříž, Pozořice, tel.: 774 077781 
místopředseda   – Jiří Kříž, Pozořice, tel.: 775 177 795 
jednatel   – Josef Zrnečko, 721 878 452 
 
webové stránky:  www.myslivci-vsk.cz 
 
____________________________________________________________ 
 
Pozořické sdružení ochránců přírody  připravilo pro vás projekt  

Lesní studánky 2008 
Během celého roku můžete navštěvovat lesní studánky a pořizovat si 

fotografie z těchto návštěv. V prosinci pak proběhne slavnostní setkání 
„studánkařů“ ve škole v Pozořicích, kde se budou promítat vaše fotografie, 
dále zde budou soutěže, losování a společenský program.  

Pro lepší orientaci je k dispozici „studánková mapka“, kterou si zájemci 
mohou vyzvednout na OÚ Vin. Šumice za poplatek 2,- Kč.  (cena kopie) 
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Oslava jubilantů 
 

Začátkem dubna proběhla na obecním úřadě malá slavnost. Pan starosta zde 
uvítal jubilanty, kteří oslavili významná životní výročí.  

Na oslavu se dostavili všichni pozvaní, což všem, kteří se na přípravě slavnosti 
podíleli, udělalo radost. Přítomné přivítaly kytičkou veršů a písniček, děti z mateř-
ské a umělecké školy. Po 
slavnostním přípitku se 
rozpoutala živá zábava. 
Z útržků rozhovorů jsem 
pochopila, že se zde sešli 
kamarádi či spolužáci, kteří 
se léta neviděli, i když jsou 
z jedné vesnice. Sama jsem 
si velmi ráda popovídala 
s některými přítomnými a 
věřte, že jsem se obohatila 
o životní zkušenosti těchto 
lidí. V pozdním podvečeru 
se hosté rozešli.  

Domnívám se, že  se slavnost zdařila a na podzim se těšíme na další jubilanty. 
     Za kulturní výbor  Jana Vlčková 

 
Obecní zabíjačka 
 

19. dubna jsme již podruhé uspořádali zabijačkové hody na návsi, kde nám ši-
kovný řezník za pomoci několika ochotných a obětavých pomocníků připravil 
výborné speciality. Podle ohlasů, vše co připravil a ochutil tím správným poměrem 
koření, chutnalo výborně a návštěvníci byli spokojeni. Kromě zabijačkových 
dobrot byly ke koupi také trdelníky, které většina návštěvníků ochutnala. Sladké 
buchty prostě k zabijačce patří. Při 
hudbě byla znovu příležitost 
k setkání občanů a známých, kteří 
se jen tak v běžném shonu 
nepotkají. 

Škoda jen, že nám v závěru 
nepřálo počasí a průtrž, která byla, 
zahnala mnohé domů. Zůstala jen 
skupinka mladších, kterým pár 
kapek nevadí a vydrželi až do 
pozdních večerních hodin.  

Ještě patří všem kteří se podíleli na přípravách a zabezpečení všeho potřebného 
velký dík. 

Kateřina Řiháčková 
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Svět mýma očima  -   Obrazová výstava 
Autorka: Pavla Prosecká, studentka výtvarné výchovy na PdF MU 
 
Výstava se skládá ze tří základních obrazových sérií Niagarská mlha, Červánky a 
Řecko, které vznikly v roce 2006 až 2008. Nejedná se o realistickou malbu, ale o 
to, jak svět vidím já. Pro mě jsou to barvy a jejich nepřeberné kombinace. Inspirací 
je pro mě každý obraz, který mi utkví v paměti, na který nezapomenu.  
Zabývala jsem se malbou založenou na různých technikách bez použití štětce. 
Akrylové barvy jsou na plátno roztírány prsty, suchým hadrem, mokrou 
houbičkou, použité jsou také akrylové spreje (autolaky). Malba je založená na 
vrstvení barev a prostupování jednotlivých ploch. 
Niagarská mlha: 
Inspirovala jsem se fotografiemi Niagarských vodopádů v nočním osvětlení. Už 
samy o sobě jsou strhujícími obrazy. Na Niagarských mlhách je nejdůležitější 
vrstvení barev, kombinace světélkujících barevných tónů s tlumenými odstíny.  
Nejprve jsem spíše kopírovala fotografie. Postupně jsem se zabývala menšími a 
menšími detaily, až jsem téměř upustila od vodopádových kaskád a pracovala  
převážně s barevnými mlhami, světlem a prostorem.  
Červánky: 
Jsou pokračováním konceptu Niagarské mlhy. Opět jsem čerpala z vlastních 
fotografií západu slunce. Obrazy nejsou kopiemi fotografií, řešila jsem jednotlivé 
úseky, prvky fotografie.  
Řecko: 
Oproti ostatním obrazům se nejedná o abstraktní malbu, ale konkrétní zobrazení, 
detaily řecké krajiny a kultury. Jsou vytvořené různou kombinací technik. 
Nejdůležitější jsou kontrasty mezi lazurními (průsvitnými) vrstvami a silnými 
nánosy barvy pomocí špachtle.  
Na výstavě najdete i další obrazy. Většinou vznikly jako dárek pro konkrétní 
osoby, od čehož se odvíjela i jejich témata.  
 
Dne 20. dubna 2008 se v zasedací síni našeho obecního úřadu uskutečnila 
vernisáž výstavy obrazů jmenované autorky. Výstava potrvá do poloviny června. 

      Pavla Prosecká, Petr Kříž 

 

 
Poznáváme domácí a hospodářská zvířata 

 
Dětství jsem prožila v Brně a s domácími či hospodářskými zvířaty jsem se 

setkávala pouze na venkově u svých babiček. Dodnes si vzpomínám, jak jsem 
s bratrem při jízdě autobusem na návštěvu na Vysočinu, počítala kozy a kravičky 
pasoucí se na stráních. Některá setkání nebyla příjemná, často jsem dlouhé minuty 
čekala, až z cesty zmizí syčící houser nebo vrčící pes.  
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Doba se změnila, po vesnicích už jen velmi zřídka potkáte babičku s kozou 
nebo kravkou a děti, i když žijí na venkově, budou poznávat domácí zvířata častěji 
jen z obrázkových knih.  

V jarních měsících nabízíme v mateřské škole dětem tématické celky s pozná-
váním domácích a hospodářských zvířat. Každoročně nás ochotně zve do svého 
dvora paní Drápalová. Děti si mohou pohladit kočky a prohlédnout si chlévy s kra-
vičkami a prasaty. Za ochotu paní Drápalové velmi děkujeme. 

Letos nám byla nabídnuta možnost navštívit v rámci tématického celku „Kde 
pracují rodiče“, i pracoviště paní Horké – Bonagro středisko ve Viničných Šumi-
cích. Paní Horká si pro děti připravila velmi pěkný komentář a provedla nás po 
celém areálu. Děti si mohly prohlédnout stání krav, „stanový tábor“ telátek a pro-
story, kde se velmi moderním způsobem dojí mléko. Děti byly nadšené a druhý 
den se dožadovaly další návštěvy.  

Děkujeme za milé přijetí paní Horké a za vstřícnost vedení firmy Bonagro. 
        

Jana Vlčková 
 
 
 

 
 

Letní galakoncert ve Slavkově na zámku 
 
Zámek Slavkov - Austerlitz a Česká společnost Johann Strauss se sídlem na zámku 
Slavkov  Vás zvou na devátý galakoncert  „ Z operety do operety „ 
který  se koná dne 7.6.2008 v 17 hodin v Historickém sále zámku Slavkov       
 

    Na  koncertě opět vystoupí oblíbená sopranistka z Prahy Luisa Albrechtová, 
tenor z Národního divadla v Praze  Vojtěch Filip  a jako koncertní mistr a sólový 
houslista  Jiří Preisinger z Německa. 

 
Johann Strauss orchestr„ Die flotten Geister“ (Čilé duše) řídí dirigent 

Christian Pollack z Vídně  a slovem bude koncert provázet herec brněnských 
divadel  Ladislav Lakomý. 
      Na koncertě zazní skladby rodiny Straussů, Franze Lehára, Alfonze Cibulky, 
Oskara Nedbala, Bedřicha Smetany, Rudolfa Frimla, George Gershwina a dalších 
 

Předprodej:  Brněnské KC ulice Běhounská,   Informační centrum Slavkov u 
Brna - zámek,   Pozořice-náměstí:  Lékárna a obchodní dům Hruška 
Ceny vstupenek v předprodejích 180,- Kč, u pokladny před koncertem 200,- Kč  
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Základní škola 
 

Nejvýznamnější zprávou z naší školy je úspěšné složení přijímacích zkoušek na 
střední školy, kam se dostalo všech pět žáků páté třídy, kteří si podali přihlášky. 
V dubnu jsme s dětmi navštívili zemědělské družstvo „Bonagro“, místní knihovnu 
a výstavu obrazů na Obecním úřadě. Velikonoce jsme uvítali v jarně vyzdobené 
škole, kterou zaplnila vajíčka, zvířátka a květiny vyrobené nejrůznějšími technika-
mi z papíru, látek i keramiky. Pokračujeme také ve spolupráci se střediskem 
volného času „Fantázie“ v Brně. Výsledkem našich návštěv byly keramické svícny, 
talíře, domečky, čarodějnice a tulipány, které si ve středisku naši žáci sami vyro-
bili. Květnová akademie pořádaná tradičně ke Dni matek byla přehlídkou pohádek, 
scének a tanců (Česká beseda), které děti nacvičily se svými učitelkami. Hosty 
tentokrát nebyli jen rodiče a prarodiče současných žáků, ale k naší velké radosti se 
na akademii přišla podívat i řada bývalých absolventů naší školy. Celkem se sešlo 
134 hostů. Pátá třída dále navštívila akce Moravské galerie v Brně „Jak se žilo 
v dobách hradů“ a „Za patnáct“. Nedávné výročí osvobození obce jsme uctili 
vystoupením u pomníku. Těšíme se na každoročně konaný výlet pro 1. ročník 
s místními hasiči na chatu Jelenici. Ostatní třídy čeká výlet do lesa, opékání buřtů a 
hlavně parník na brněnské přehradě. 

      Dana Pospíšilová  
 
 
 
 

Dodatek 
k minulému 
číslu 
zpravodaje. 
 
Zde jsme vás 
informovali o 
výrobě ptačích 
budek, které 
pak žáci spolu 
s obecním 
pracovníkem 
zavěsili na 
stromy.  
 (Foto došlo až 
po uzávěrce) 
 -red.- 
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Slovo zřizovatele JSDH 
 
Obcí zřízená jednotka sboru dobrovolných hasičů byla vybavena 4 ks vzduchových 
dýchacích přístrojů Saturn S7 pro zásahy v nedýchatelném prostředí zápůjčkou od 
HZS Jihomoravského kraje, do doby než bude proveden bezplatný převod těchto 
ochranných technických prostředků pro naši jednotku. V současné době tyto pří-
stroje může používat 8 členů naší hasičské jednotky – jsou to ti, kteří mají pro po-
užívání dýchací techniky splněny zákonné podmínky, vykonali požadované školení 
a provádějí v dýchací technice pravidelný výcvik. Pravidelným výcvikem a škole-
ním prochází celá JSDH, což se dočtete ve zprávě velitele jednotky. Zastupitelstvo 
se v současné době zabývá možnostmi modernizace mobilní požární techniky, 
neboť jedno naše hasičské vozidlo (PV3S) je 54 roků staré, druhé (CAS 32 T148) 
je 30 roků staré. Možnosti jsou zatím tři: – 

1) přestavba vyřazeného nákladního vozidla od armády na Cisternovou 
Automobilovou Stříkačku – dále jen CAS,   
2) posečkání minimálně 5 roků na bezúplatný převod letos nového vozidla CAS 
od HZS, anebo  
3) pořízení zcela nové CAS.  

Nyní se prověřuje, jak je která možnost realizovatelná, a zejména ekonomicky 
náročná. 

V rámci svého výcviku jednotka vyčerpala akumulační vodní nádrž v parčíku 
v serpentinách, která svým vydatným pramenem a minimálním odběrem přetékala 
a podmáčela přilehlou silnici v serpentinách. Poté byla hladina v přepadové nádrži 
obecními zaměstnanci snížena odvedením přebytečné vody do dešťové kanalizace 
a podmáčení vozovky tím skončilo. 

Upozorňuji spoluobčany na žháře, který v nejbližším okolí naší obce zakládá po-
žáry. (Les, vinohrady, meze…) Vyzývám občany k bdělosti a aby si všímali dění 
v okolí, neboť tento žhář může být svým jednáním nebezpečný. Kdo má jakékoliv 
informace ohledně  požárů, ať je přijde oznámit na obecní úřad. Za zdolávání požá-
rů a ostatní technické zásahy v naší obci a v ostatních obcích zařazených Jihomo-
ravským krajem do působnosti naší jednotky požární ochrany a za dobrou péči o 
svěřený obecní majetek patří našim chlapům hasičům velký dík, neboť vše vyko-
návají zcela bezplatně a ze svého volna pro zajištění naší bezpečnosti a pomoci 
v nouzových situacích – tak jak to mají napsáno na svém praporu – Bohu ku cti, 
bližnímu ku pomoci, vlasti k slávě. 

       Petr Kříž 
 

Činnost JSDH obce do května 2008 
Od začátku roku se JSDH obce systematicky připravovala ve školeních a vý-

cviku organizovaných velitelem jednotky a HZS JmK. Své znalosti a um předvedli 
členové při prvním výjezdu jednotky dne 16.2.2008 v obci Tvarožná a následující 
den při požáru buňky u rybníka v k.ú obce Viničné Šumice. Když jednotka vyjíž-
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děla dne 1.3.2008 v 9:22 hod k čerpání vody v obci, ještě nikdo z hasičů netušil jak 
perný den všechny čeká. To se již na většině území republiky proháněla větrná 
smršť Ema. V 11:51 byl jednotce vyhlášen poplach a jednotka vyslána na pomoc 
odstraňování následků této živelní pohromy do obcí Sivice a Pozořice. První hlá-
šení o vyvrácených stromech hasiči přijali krátce po 10. hodině a vyjížděli přede-
vším na Brněnsko, v dalších hodinách však zasahovali již ve všech okresech kraje.  
Nejčastěji hasiči vyjížděli v krajském městě a v okrese Brno-venkov, dále na Břec-
lavsku a Vyškovsku. Kromě vyvrácených stromů požární jednotky zaměstnávaly 
také poškozené a zničené střechy budov, poškozené vnější rozvody el. proudu, 
poškozené objekty a automobily. Při záchranných pracích v celém kraji zasahovaly 
všechny jednotky profesionálních hasičů, do terénu vyjely i všechny akceschopné 
dobrovolné jednotky. V řadě míst se hasiči nestačili vracet na základny a přejížděli 
z jednoho místa na druhé. V souvislosti s vichřicí byli v kraji zraněni čtyři lidé. Po 
pádu stromu na osobní auto na silnici mezi Slavkovem a Křenovicemi na Vyškov-
sku střepy z rozbitého okna vozidla zranily osádku auta. V souvislosti s touto 
živelní pohromou vyjížděla jednotka celkem 4x. Dále jsme pokračovali ve školení 
a výcviku a naši členové úspěšně absolvovali kurs nositelů dýchací techniky. V 
současné době se rozšířilo vybavení jednotky o 4 ks dýchacích přístrojů S7 od HZS 

JmK. Kromě jiného byly prováděny 
opravy techniky po zásazích, 
ošetřování výstroje a výzbroje, 
účastnili jsme se akcí v souvislosti 
s patronem hasičů ve Křtinách a 
farnosti Pozořice. Zde bylo také 
předvedeno nové zásahové vozidlo 
-Hasičský pionýr, který postavili a 
zrenovovali mladší hasiči a je 
prezentován jako rarita na serveru 
požáry.cz.  

Do 10. května zasahovala jednotka celkem u 12 událostí: 6x u požáru, 3x 
technická pomoc, 4x živelní pohroma. 

Jiří Malík 
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Činnost mladých hasičů od začátku roku do května 
2008 
 

Dne 20. ledna se konala v naší obci výroční valná hromada SDH Viničné Šumi-
ce. Při schůzi jsme dostali nové čepice a poděkování za úspěšnou reprezentaci sboru 
dobrovolných hasičů v roce 2007. 

Po výroční schůzi jsme se začali připravovat na hasičské soutěže a to hlavně na 
Závod požárnické všestrannosti, který se konal 12.dubna v Pístovicích. Závodu se 
účastnilo 50 družstev, z toho vítězové v rámci republiky z okresu Vyškov a Hodo-
nín. My jsme se umístili na pěkném 6. místě z 26 družstev. Na našich schůzkách 
jsme se zaměřili na přípravu dalších závodů a to hlavně na požární útok. Také jsme 
se zapojili do výtvarné soutěže Požární ochrana očima dětí. Dne 27. dubna jsme jeli 
na hasičskou pouť do Křtin. Vše začalo průvodem, následovala mše a poté ukázka-
mi hasičů. Další soutěž se konala v Ivanovicích na Hané 1. května a to v disciplíně 
požárního útoku, umístnili jsme se na 6. místě z 15 družstev. V přeboru jednotlivců 
se umístili Jiří Jedlička na 10. místě a Jiří Malík na 11. místě ze 27 závodníků. 
Rozdíl mezi 1 a 10. místem činil pouze 1,97 sekundy a tím se naši chlapci srovnali 
s reprezentací republiky. Hned 3. května jsme jeli na soutěž v požárním útoku a 
útoku CTIF do Kroužku. Umístili jsme se na 6. místě v požárním útoku, kde nás 
bohužel zklamalo naše vybavení, a na 5. místě v útoku CTIF. V rámci farnosti 
Pozořice jsme zúčastnili dne 4. května mše za hasiče v kostele. 11. května jsme 
vůbec neváhali a rovnou jsme jeli autobusem spolu se Sivickou mládeží do Kuřimi. 
V Kuřimi se nám nikdy moc nevedlo, ale teď se velmi zadařilo, ze 17-ti družstev 
jsme se umístili na 2. místě. Od vítězství nás dělily pouhé dvě sekundy. Tento vý-
kon i s naší činností nás velmi potěšil. Nyní se usilovně připravujeme na vyhodno-
cení okresní hry Plamen 2008. Do jarního kola sice startujeme z prvního místa 
v rámci okresu Brno-venkov, ale obhájit toto místo bude velice těžké.  
                                                                                   Veronika Malíková, kronikářka 
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O činnosti TJ Sokol Viničné Šumice v roce 2007  
 
     Letos v březnu  pořádala Tělocvičná jednota Sokol Viničné Šumice výroční val-
nou hromadu, na které bilancovala svoji činnost v uplynulém roce. TJ Sokol má 
k 1. 1. 2008 celkem 257 členů, z toho 52 žáků a žákyň, což jsou děti do patnácti let 
a 19 členů dorostu, který představuje mládež od patnácti do osmnácti let. Nejvíce 
členů je soustředěno v oddílech rekreačního sportu. Aktivní členové jsou organizo-
váni v oddílech kopané, nohejbalu, stolního tenisu, aerobiku, kalanetiky, zdravot-
ního cvičení a v oddílu cvičení rodičů s dětmi. O dobrý chod cvičení v oddílech se 
stará celkem 13 cvičitelů a trenérů. Potěšující je zájem o cvičení rodičů s dětmi a 
zvýšený zájem o cvičení mladších a starších žáků a žákyň pod vedením Dáši Bělo-
houbkové, Libuše Jandekové a paní učitelky Evy Jaškové. 

     Při pořádání všestranných sportovních akcí jsme se snažili zapojit co nejvíce 
děti a mládež. V červnu se uskutečnilo dětské sportovní odpoledne spojené s tra-
diční poutí, za finanční podpory místní organizace Českého svazu zahrádkářů a 
paní Jany Drápalové. V době od 6. do 10. srpna proběhl v sokolovně dětský denní 
tábor pod vedením ses. Ludmily Nedorostkové. Tábora se zúčastnilo 29 děti a spo-
lu se svými vedoucími – Dagmar Bělohoubkovou, Libuší Jandekovou, Evou 
Jaškovou a Martinem Štěpánkem – strávily týden plný her a zábavy. Nesmíme 
samozřejmě zapomenout ani na kuchyni, bez níž by to skutečně nešlo a o kterou se 
postaraly členky Věrné gardy. Tato akce byla úspěšná i díky finančnímu přispění 
zastupitelstva obce, za níž vřele děkujeme. V září jsme se zúčastnili Vilden-
berského výšlapu na Jelenici, který pořádal Sokol Pozořice a v říjnu jsme 
absolvovali výlet na kolech. 

     Co se týká kultury a zábavy, loni v únoru jsme uspořádali Maškarní ples a 
následující den ve spolupráci s Mateřskou školou Dětský maškarní ples, který je už 
tradičně malým dětským svátkem. V sobotu 17. listopadu 2007 jsme si vyzkoušeli, 
rovněž díky finanční pomoci zastupitelstva obce, předvánoční výtvarnou dílnu, 
která se těšila velkému zájmu dětí. Na první adventní neděli pod vedením paní 
Anežky Drápalové a Jany Drápalové se konala opět výstava betlémů a prodejní 
výstava perníčků. V loňském roce jsme také několikrát navštívili divadelní předsta-
vení v Brně a to činohru Manon Lescaut, pohádku Sněhová královna, operetu 
Cikánský baron a operu Nabucco. Nesmíme zapomenout ani na nákupní zájezdy 
do Polska, které pořádáme a uskutečňujeme pravidelně na jaře a na podzim už po 
několik let, za neutuchajícího zájmu jejich účastníků. 

    Abychom mohli pořádat všechny tyto sportovní i kulturní akce, je potřeba tomu 
uzpůsobit odpovídající prostředí a tím je budova sokolovny. Od roku 2001 jsme 
získávali dotace na rekonstrukci fotbalových kabin, výměnu oken a dveří v soko-
lovně, rekonstrukcí části topení, na opravu fasády a opravu části střechy. V loň-
ském roce začal výbor Sokola hledat velký finanční zdroj na rekonstrukci celé 
sokolovny. Na mimořádné valné hromadě, konané v červenci, bylo odsouhlaseno 
získat finanční prostředky z evropských fondů. Do konce roku 2007 probíhaly a 
stále ještě probíhají administrativní úkony. 
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     V loňském roce byla provedena oprava betonového chodníku ze zadní části 
budovy. Provedlo se vyčištění stráně za sokolovnou a odstranění mladých akátů. 
Byla provedena instalace nouzového osvětlení, oprava splachovadel na pánských i 
dámských toaletách a pastování parket. Na všech těchto pracích bylo odpracováno 
celkem 1.145 brigádnických hodin.  

     Také v loňském roce probíhaly pravidelné revize a prohlídky v budově sokolov-
ny a to: - pravidelné prohlídky komínů 

- pravidelné prohlídky hasících přístrojů 
- revize protipožárního zabezpečení. 

     Na závěr chci poděkovat Zastupitelstvu obce Viničné Šumice za poskytnuté 
finanční prostředky pro TJ Sokol. Dále děkuji všem členům výboru TJ Sokol za 
jejich práci, všem funkcionářům, trenérům a cvičitelům v jednotlivých oddílech za 
práci především s mládeží a všem členům TJ Sokol, kteří se aktivně zúčastňovali 
všech aktivit a brigád. 

Zdeňka Puklová 

 
Zpráva o činnosti oddílu stolního tenisu TJ Sokol  
Vin. Šumice za rok 2007-2008 
 
     Činnost družstva mužů, které má 7 registrovaných hráčů  je  zaměřena  na  účast 
v okresním přeboru  –  soutěž  řízená  ČSST (Český svaz  stolního  tenisu)  Brno – 
venkov. Oddíl se v minulé sezóně umístil na 5. místě z 12 družstev okresního 
přeboru IV. Letošní sezónu jsme zahájili 10.10. utkáním s Tišnovem. V základní 
části soutěže jsme skončili na 3. místě kde jsme 7 utkání vyhráli 1 remizovali a 3 
prohráli a tím se vyhnuli bojům ve skupině hrající o sestup. 

Tabulka sout ěže - Základní část 
Poř.     Mužstvo Utkání V R P    Sety Zápasy Body 

1. N.Bránice C 11 9 2 0 456:255 137:61 31 

2. Čučice A 11 7 2 2 441:272 129:69 27 

3. Vin. Šumice A 11 7 1 3 406:330 119:79 26 

4. Prace B 11 6 2 3 401:344 111:87 25 

5. Ořechov B 11 6 2 3 344:360 96:102 25 

6. Ivančice C 11 6 1 4 366:361 101:97 24 

7. Ostrovačice B 11 6 0 5 370:365 97:101 23 

8. Tišnov E 11 4 2 5 333:370 93:105 21 

9. D. a H. Loučky A 11 5 0 6 374:368 97:101 21 

10. Tvarožná B 11 2 1 8 321:428 79:119 16 

11. Kanice A 11 1 0 10 288:432 71:127 13 

12. Rebešovice D 11 0 1 10 248:463 58:140 12 
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    V nadstavbové části jsme proto ve větší míře zapojili méně zkušené hráče, kteří 
v základní části tolik nehráli.  Přesto se nám dosud podařilo 3 zápasy vyhrát a 2x 
remizovat z dosud odehraných  utkání  nadstavbové  části  a  tak  jsme dva zápasy 
před koncem soutěže na celkově 4. místě z 12. oddílů. Nejlepším naším hráčem je 
Antonín Mazal, který se v žebříčku jednotlivců umístil na 8. místě s úspěšností 
77,5% z celkového počtu 79. hráčů. 
 
Úspěšnost jednotlivc ů 

Poř.       Hráč    Mužstvo Utkání Zápasy V P   Sety Úspěšnost 

1. Pásek Zdeněk Tišnov E 9 36 35 1 106 : 14 97.2222% 

2. Pirochta Pavel Čučice A 11 44 40 4 123 : 23 90.9091% 

3. Eleder Jan N.Bránice C 11 42 36 6 115 : 34 85.7143% 

8. Mazal Antonín Vin. Šumice A 10 40 31 9 100 : 46 77.5000% 

9. Paták Jiří Vin. Šumice A 10 40 31 9 100 : 52 77.5000% 

28. Mazel Milan Vin. Šumice A 11 44 23 21 85 : 84 52.2727% 

29. Šedý Antonín Vin. Šumice A 11 44 23 21 79 : 88 52.2727% 
 
     Před koncem loňského roku se tři naši hráči zůčastnili již tradičního 
silvestrovského turnaje v Kovalovicích, kde se umístili na předních místech. 
     V současné době máme 6 aktivních hráčů: Antonín Mazal, Milan Mazel, Michal 
Mendl, Jiří Paták, Dušan Drápal a Antonín Šedý. Touto cestou bych chtěl 
poděkovat všem, kteří poctivě pracovali celou sezonu.   
      V jednom utkání nastupují proti sobě min. 4 hráči z každého družstva a je 
odehráno 18 zápasů. Soutěž probíhá na celém území okresu. Z těch nejvzdále-
nějších míst, kde jsme letos hráli uvedu např.  Ivančice, Čučice nebo Dolní 
Loučky. Dopravujeme se vlastními auty. Za finanční a organizační pomoc 
děkujeme  výboru TJ Sokol. 
     Mistrovské zápasy se hrají v neděli v 9.00 hod v sokolovně. Treninky jsou 
každý čtvrtek od srpna do května od 18:00 do 20:00 V činnosti chceme pokračovat 
i v příští sezoně.  
    Zájemci o stolní tenis jsou vítáni každý čtvrtek od 18.00 do 20.00 hodin.  

                                                                       Jiří Paták  předseda oddílu 
 
 
Hra zvaná Ringo  
 

Od loňského října začaly děti každou sobotu odpoledne trénovat pod vedením 
Martina Štěpánka a Dáši Bělohoubkové hru ringo. Ze začátku byl o hru velký 
zájem, ale protože v listopadu a v prosinci nebylo v sobotu v sokolovně volno a 
tudíž se nedalo trénovat, zájem o ringo poněkud opadl. Zůstalo 10 věrných a zdálo 
se, že je hra baví. 
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Koncem března byl náš ringo kroužek pozván na soutěž VI. Mezinárodního 
turnaje smíšených trojic města Karviné. Soutěž pořádala Česká federace ringa a ZŠ 
tř. Družby v Karviné. 

Na výpravu nakonec ze šesti nahlášených jeli jen tři. Jeli jsme si zahrát, 
zúčastnit se a získat nové zkušenosti.  

Vyjeli jsme v pátek kolem 12 hodiny a  přesto, že na trati u Ostravy spadly tro-
leje, dojeli jsme sice o dvě hodiny později, ale přece. Po příchodu do školy jsme se 
ubytovali a hned jak jsme se převlékli do sportovního, vyrazili jsme trénovat. 

Druhý den jsme se rozdělili do čtyř družstev a to nejmladší 1.-3. třída, mladší 
4.-6. třída, starší 7.-9. třída a poslední družstvo bylo starší 17 let. Celkem hrálo asi 
50 družstev.  Účastníci se sjeli z Uherského Brodu, Podomí u Vyškova, z Vin. Šu-
mic, Ostravy, Karviné a Polska. My jsme hráli za starší družstvo. Soutěž za vřavy, 
burácení a občerstvování skončila v pozdních odpoledních hodinách. Po vyhlášení 
vítězů a předání cen, kde ani my jsme nepřišli zkrátka, jsme si užili zaslouženého 
volna. Zhlédli jsme zahájení dětského divadelního kroužku, vystoupení malého 
tanečního souboru a ukázky tanečního prvku hip-hop, rapu. Zbyl i čas na hraní 
společenských a zábavných her. Celkem jsme se hodně pobavili a zasmáli. Možná 
to byl nejlepší chvíle celého výletu. Kdo nebyl, nepochopí… ☺ 

V neděli po pozdější 
snídani jsme vyrazili 
s balíčkem svačinky zpět na 
cestu domů. Cesta utekla 
celkem rychle. Dobře jsme 
se bavili a naštěstí nikde 
nespadly troleje.  

Myslím, že jak Tomáš 
tak i Janka, byli spokojeni, 
naplněni novými zážitky a 
novými kamarády. I když 
jsme se neumístili na 
prvních třech místech, i tak 
jsme byli obdarovaní. Tímto 
chci poděkovat Tomášovi a 
Jance, že se ve hře hodně a 
pěkně snažili. 

 
Další turnaj bude v září v Jedovnicích. Jinak se scházíme každou sobotu ve 

14.00 hodin v tělocvičně a pokud bude chuť můžeme si vyjít a nebo vyjet na výlet.  
Pokud má někdo zájem to zkusit, má dveře otevřené!  Bližší informace podá 

paní Puklová v knihovně. 
       Martin Štěpánek 
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Jarní výtvarná dílna v sokolovně 
 
     Po mimořádném úspěchu vánoční výtvarné dílny, jsme se pustili do přípravy 
dílny jarní - s velikonoční tematikou. Zúčastnilo se opět 40 dětí, což je v sokolovně 
na prostory kluboven  a kapacitu kuchyně až až. Omlouváme se všem, které jsme 
museli zklamat, ale opravdu není možné za současných podmínek kapacitu zvýšit. 

     V sobotu 15. března v 9.00 hodin se děti sešly a výtvarná akce,  pod vedením 
učitelek Jany Vlčkové a Evy Jaškové a cvičitelek Dáši Bělohoubkové a Libušky 
Jandekové, mohla vypuknout. Malí umělci si vyrobili velkonoční výzdobu, nama-
lovali vajíčka a pod odborným dohledem  Jany Mendlové a Gábiny Paulíkové se 
naučili zdobit perníčky. Pravda, ke konci zdobení skončilo víc sladké polevy v ža-
ludcích umělců, a na perníčky nezbylo. 

     O to aby děti nestrádaly hladem se starala Mirka Valehrachová, Dana Valníčko-
vá a Lidka Pospíšilová. Dopolední i odpolední svačina, a hlavní jídlo – dětmi oblí-
bené špagety – všem velice chutnalo! 

     Když děti přestalo bavit umění, vyřádily se při různých hrách v tělocvičně. 
     Myslím, že se nám tato sobota opět vydařila, děti se něco naučily, rodiče byli 
spokojeni, že je o jejich potomky dobře postaráno a organizátoři této akce byli sice 
unavení, ale hlavně šťastní z radosti a spokojenosti zúčastněných dětí. Nesmírně 
nás těší zájem o tuto tvůrčí činnost a tak, pokud tento zájem potrvá a díky finanční 
podpoře z rozpočtu obce, se budeme těšit na shledání v příští výtvarné dílně. 

      Ludmila Nedorostková 
 

 
 
Setkání zástupců obcí v Cementárně Mokrá 
 

Dne 3.4.2008 proběhlo již tradiční setkání zástupců obcí a představitelů Ce-
mentárny Mokrá. Setkání bylo vedeno v duchu oslav 40ti let trvání Závodu Mokrá. 
Vedení cementárny nás seznámilo s výsledky své práce a s dalšími perspektivami 
rozvoje závodu. Byly hodnoceny výsledky nejen ve výrobní sféře, ale i v oblasti 
ochrany životního prostředí a to je oblast, která především zajímá naše občany. 

Cementárna zadala vypracování Zprávy o monitoringu emisí a imisí v okolí zá-
vodu v roce 2007. Zprávu zpracoval Zdravotní ústav v Brně v únoru letošního ro-
ku.  Zpráva na 32 stranách přináší řadu zajímavých údajů z nichž bych vám chtěl 
ukázat alespoň dvě tabulky, týkající se emisí koncentrace škodlivin v roce 2007 a 
průměrná měsíční koncentrace prašného spadu v roce 2007 včetně komentářů. 

 
Přílohou jsou tabulky 3 a 12 
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Je vidět, že už minula doba, kdy jsme se probouzeli do šedivého povlaku a že 
cementárna udělala kus práce na životním prostředí i při stále se zvyšující kapacitě 
výroby.  Je to díky moderním technologiím a obrovským investicím do této oblasti. 
A nejen do výroby a ochrany životního prostředí investuje Cementárna Mokrá. 
Prostřednictvím mikroregionu Rokytnice v loňském roce „přiteklo“ do našeho 
obecního rozpočtu milion korun. 

A tak co patří ke správným „kulatinám“? Děkujeme za dobrou spolupráci a 
přejeme cementářům do další čtyřicítky hodně úspěchů. 
                                                                          Ing. Vladimír Koláček, místostarosta 
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Šumický hrozen 2008 
- oznámení o konání 2. ročníku cyklistického závodu  

 
Sportovní klub Hasiči Brno ve spolupráci s HZS JMK ú.o. Brno pořádá cykli-

stický závod příslušníků a zaměstnanců složek integrovaného záchranného systému 
Šumický hrozen 2008. 

Závod se uskuteční dne 15.6.2008. Start je naplánován na 1120 a ukončení 
závodu je plánováno na 14.30. Trasa závodu povede z Viničných Šumic do Rousí-
nova a odtud do Kovalovic a opět do Viničných Šumic. Závodníci pojedou 5 až 8 
okruhů podle kategorie. V posledním kole závodníci projedou Viničnými Šumice-
mi směrem do Pozořic a cíl bude připraven u tabule označení městyse Pozořice. 
Upozorňujeme občany, že se v uvedený den mohou setkat na veřejné komunikaci 
s větší skupinou rychlejedoucích cyklistů (max. 40).  

Budeme rádi, pokud povzbudíte závodníky na trati. 
Za pořadatele   Ing. Václav Kovář 

Prezident SK Hasiči Brno 
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Dnes trochu vážně 
  

Když je člověk mladý spoustu věcí si vůbec neuvědomuje. Něco bere jako úpl-
nou samozřejmost, ale spousta věcí mu vůbec nedochází. Až to dojde, je někdy 
proklatě pozdě. Tím jak nenávratně mizí lidé, nebo sousedé z nejbližšího okolí 
najednou zjišťuji, jak je opravdu na něco pozdě. Když jsem měla 18 let, dala mi 
moje babička látku na šaty. Postupně jak dorůstaly její vnučky, dala podob-
nou látku všem svým vnučkám. Vím že jsem ji určitě poděkovala, ale nadšená 
jsem určitě nebyla. Barva látky se mi nelíbila. Teprve za mnoho let jsem si 
uvědomila, co to pro ni znamenalo, brala tehdy 186 Kčs důchodu. Když jsem se 
vdávala, koupila mi kompletní polévkovou soupravu. Tak vždycky, když si nato 
vzpomenu, vím že už je pozdě ocenit, pořád mne mrzí, že by třeba stačilo, kdybych 
se sem tam zmínila, že souprava se mi líbí, že ji používáme. To by ji určitě 
potěšilo. Takových věcí mne trápí víc, nebudu s tím zatěžovat. Jen chci 
připomenout dejme najevo svým blízkým, že je máme rádi, že si vážíme všeho co 
pro nás udělali, byť to nebylo třeba podle našeho gusta. Věřte, že až zestárnete a 
budete rekapitulovat svoje životní zážitky, bude vám pojednou líto, že už není 
možnost vyjádřit svůj obdiv nebo dík. Tento článek jistě nezaujme mladé čtenáře, 
ale chtěla bych, aby jen trošičku malý drápek jim uvíznul na duši a jsem 
přesvědčena, že mi za pár let dají také zapravdu. 

Ludmila Pospíšilová 
 
 

Společenská kronika  -  upozornění a výzva úřadu 
 

Vážení občané. 
 

Ve Zpravodaji Obce Viničné Šumice jsou zveřejňována Vaše významná 
jubilea, narození občánků a úmrtí v naší obci. Na základě § 5, odst. 2, zákona č. 
101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů, je potřeba Váš písemný souhlas se zpra-
cováním osobních údajů k dalšímu používání.  

Obecní úřad V.Š. Vám při návštěvách úřadu a jiných příležitostech nabídne 
možnost vydání Vašeho písemného souhlasu se zveřejňováním Vašich údajů ve 
Zpravodaji při příležitosti dosažení významného jubilea, při vítání občánků a při 
úmrtích. Bez Vašeho písemného souhlasu nemohou nadále být Vaše data ani jména 
nikterak zveřejňována či jakkoliv prezentována.      

Pracovnice OÚ Viničné Šumice 
 
 

CO, KDY, KDE, ………  …. se událo a bude dít 
 
19. dubna obecní zabíjačka 
20. dubna vernisáž obrazů Pavly Prosecké  
25. dubna pietní akt u památníku osvobození 
  4. května  přátelské fotbalové utkání  /viz foto 3. strana obálky/ 
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Květen výstava obrazů „Svět mýma očima“ na obecním úřadě 
31. května Den dětí – maňáskové divadlo „Sluníčko“, vystoupení šermířské 

skupiny Soldat 
  8. června Dětské sportovní odpoledne s poutí  
15. června Šumický hrozen 2008 
18. června svoz velkoobjemového a nebezpečného odpadu 
22. června  polní mše pod lipami 
21.-25. 7. letní tábor na sokolovně 
Srpen  oslava 50. let kopané v obci 
_______________________________________________________ 
 
INZERCE 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Hledáme ženy jako hospodyně do domácností naších klientů 
v Brně a okolí. 

Požadujeme dobrý vztah k domácím pracím, spolehlivost, pečlivost, 
diskrétnost a poctivost. 

Nabízíme dobré pracovní i platové podmínky, pracovní doba 4 – 7 hod. 
v dopol. hod. – možné i na kratší úvazek. Vhodné i pro ženy s menšími 

dětmi, na MD a aktivní důchodkyně. 

Info: 543 236 040, 775 123 240. 

Taktéž nabízíme volná pracovní místa na úklidové práce 
v kancelářích a firmách. 
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